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Milé sestry a bratia v Kristovi

Hovorí sa, že zmena patrí k životu. Niekedy tých zmien je ale až priveľa, nestihneme stráviť jednu a už 
prichádza ďalšia. Moderná doba toto tempo ešte viac zvýšila. Ako reagovať? Jednou z možností je to 
čo nie je v zhode s normálom, s tým zaužívaným vylúčiť - odložiť to niekam nabok. (niekedy aj do 
svojho vnútra, do svojho podvedomia, a tak sme čoraz viac uzatvorení.) Napr. súčasný vírus môže byť 
takto prítomný nielen v nemocniciach a na oddeleniach intenzívnej starostlivosti, ale môže ovládať aj 
naše vnútro -  naše myslenie sa stáva tiež jeho priestorom. 

Evanjelium dnes nášmu životu ponúka iný obraz - pozvanie na svadbu, pozvanie k radostnému 
spoločenstvu s Bohom i s druhými ľuďmi. Na svadbe sa zvyčajne snažíme vyjsť sami zo seba, byť viac 
otvorení pre život, pre druhých, pre spoločenstvo. Na svadbu zvyčajne potrebujeme pozvanie, ale 
Ježišovo podobenstvo naznačuje, že ono môže prísť aj neočakávane. Takže človek zahľadený do 
svojich drobných i väčších starostí môže pozvanie aj prehliadnuť, môže ho aj odmietnuť. Vždy záleží 
na nás, ako s pozvaním naložíme, ako tú šancu uchopíme. 

Matúšovo evanjelium, ktoré toto podobenstvo pozvania na svadbu spomína, vzniklo v časoch 
spoločenských zmien. Rímska ríša v 1. storočí dosiahla svoj najväčší rozmach, ale v jej expanzii bol už 
zároveň cítiť aj budúci úpadok. Mnohí sa pýtali, čo príde potom.  A v tomto období sa aj viera 
Izraelitov v Boha ocitla na križovatke – má sa viac uzavrieť do seba, alebo sa má otvoriť aj pre ostatné 
národy? 

Prvá cirkev, žiaci Ježiša Krista, niektorí ich súčasníci videli v tejto situácii šancu, iní zasa ohrozenie. 
A tak mnohí výzvu, ktorú nová doba prinášala, radšej odložili nabok, neodpovedali na ňu. Ježiš 
v podobenstve zdôraznil, že pozvanie na hostinu, pozvanie do božieho kráľovstva, aj pozvanie 
k obnove sveta prichádza od samotného Boha. Ak ho odmietneme, alebo ak naň neodpovieme, môže 
nás stihnúť trest. Minimálne pozvanie už nemusí druhýkrát prísť, dostanú ho iní. To je varovanie aj 
pre nás v dnešnej dobe. Pretože my sme to pozvanie na hostinu božieho kráľovstva po stáročia 
v cirkvi pestovali, mali sme pocit, že mu aj rozumieme. 

Dnes sa musíme nanovo pýtať, čo toto kráľovstvo dnes znamená, čo nám v dnešnej dobe ponúka, čo 
znamená mať primeraný svadobný odev. Aj dnes je to obraz nového spoločenstva, nového života. 
Ponuku božieho kráľovstva musíme spoznať vo svojom obyčajnom živote. Pozvánka naň nepríde 
vytlačená na ozdobnom papieri, ona skôr prichádza nebadane. Do tohto kráľovstva sa vstupuje 
s otvorenosťou pre život, pre druhých ľudí, pre spoločenstvo. 

To pochopil aj apoštol Pavol. Jeho pozvanie k novému životu natoľko premenilo, že potom vedel 
i núdzu trieť i oplývať. Nič mu nebolo dôležitejšie, ako toto Kristom ohlasované božie kráľovstvo. 
Snažil sa ho sprostredkovať aj iným. To je aj našou úlohou. A to aj vo svete, v ktorom vládne skôr 
taktika stiahnutia sa do svojho vnútra, v ktorom výzvy toho nového často len odsúvame kamsi nabok 
ako niečo škodlivé.  


